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Børn & Unge 

Søvind Skole & Børnehus 
 

Ravnebjerget 12 
8700 Horsens 

Telefon: 76291755 
 

 
2. Ordinære bestyrelsesmøde 22/23 
Mandag 01.11.2022 
 
kl. 18:30-20:30  
 

Fraværende: Ditte, Malthe, Bettina, Pia og Merethe 
 

 
1. Evt. 
Vi åbner for at man kan deltage i bestyrelsesmødet på Teams, hvis alternativet er at være 
fraværende. 
 
2. Korte efterretninger  
 

a. Eleverne  
 
Skolebod: Åbner torsdag i uge 46, én gang om ugen. Der er bestilt varer og der startes på 
mellemtrinnet. Forældre kan købe en art madbilletter som eleverne efterfølgende betaler 
med. 
Børnebyråd: Repræsentanter fra Søvind sidder i arrangements-udvalg i Horsens. Eleverne 
har gang i et spørgeskema, for at identificere hvor interessen er ift. arrangementer for 6-9. 
klasse.   
 

b. Bestyrelsesformanden 
 
Folkeskoleforum: For ledelse, embedsværk og forældrerepræsentanter. Formanden har 
været afsted og temaet var ”Vilde problemer”, der dækker over nutidige og (særligt?) 
fremtidige komplicerede problemstillinger der søges løst via dialog. Eksempel på 
(landsdækkende) problem(er): Antallet af uddannet personalet vil være faldende i fremtiden 
og hvordan rekrutterer vi så? Den økonomiske ramme kan ikke diskuteres, hvilket sætter 
meget specifikke rammer for diskussionen. Der stilles forslag om eksempelvis pensioneret 
personale til en ressource i folkeskolen. 
 
Hvordan går det med børnehaven i SFO lokaler? 
 
Personale: Det går godt indendørs såvel som udendørs og der er bedre plads og lettere at 
overskue og lettere at dele op. 3 timers-turnus fungerer. Man er indenfor om morgenen og 
efterfølgende er man ude. 
 
Forældre: Godt for integrationen mellem børnegrupperne, dejligt med kontakten til andres 
forældre og den daglige småsnak med børnene. Vi taler om fordele og ulemper ved 
forældrene, der bruger legepladsen som gennemgangsplads. Vi diskuterer om man kan 
formulere principper omkring kontakt til andres børn overfor forældrene? 
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Nyt fra politikere angående Samdriften: Punkt til sidste dagsorden på Børn- og 
ungeudvalget d. 26 september angående Søvind blev pludselig pillet af og vi ved ikke 
hvorfor. Er der en dialog mellem ledelse i Børnehuset og forvaltningen angående hvad der 
sker i de gamle bygninger, hvor vuggestuen er nu (Merete?). 
Vi diskuterer om vi skal invitere Lars Jensen (vores kontaktpolitiker) til næste møde og én fra 
vuggestuen og så to-dele næste bestyrelsesmøde og lave ”de tunge punkter” angående 
dagtilbuddet i slutningen af mødet. Formålet med mødet er at Lars Jensen faktisk gerne vil 
understøtte udviklingen i Søvind og bakke op omkring helhedsplanen. Han vil gerne 
inddrages i debatten. Bestyrelsesformanden kalder folk ind ift. planlægning. Punkt til Lars 
Jensen: Vuggestuen er midlertidig – det indskærper vi! Endnu et punkt: Transport ift pasning 
andre steder end man er bosat? 
 

c. Ledelsen, Børnehus/Dagpleje 
 
Merethe er fraværende. Jens læser noter op: 
 
a. Kvalitetssamtale orientering om referat (I) 
Omdrejningspunktet er med afsæt i børnenes sprogvurderinger og 
forældretilfredshedsundersøgelsen.  
Vores besvarelse score mellem 4.0-5.0 ( max), vi følger skalaen fint med de andre dagtilbud i 
Horsens kommune.  
 
Det er et personale ønske, at blive mere bevidste om, hvordan de stimulere børnenes 
hverdagssprog, samt få redskaber som kan bruges i hverdagens pædagogik. Derfor indleder 
vi i slut november et samarbejde med en sprogkonsulent fra Horsens kommune.  Hvilket vil 
strække sig ud over 6-8 mdr.  
Vi vil se nærmer på detaljer om det enkle barns sproglige udvikling, personalets evne til at 
understøtte og effekten af dette for barnet.  
 
B. Tilbagemelding fra arbejdstilsynet (I) 
Der er målt luft i hovedhuset, hvor vuggestuen er nu. Hvilket har givet anledning til at 
omplacere nogle rums funktions niveau. Der kommer nye reservedel til ventilationsanlæg.  
 
Vi har fået tildelt midler fra Horsens kommune til etablering af udearealerne ved børnehaven 
, samt reparation af ventilationssystem. Indenfor de kommende 14 dage starter Michael, der 
laver vilde legepladser, sit arbejde på legepladsen. 
 
C. National / kommunal pædagogiske tilsyn (I) 
Til at understøtte den styrkede lærerplan. 
Søvind er med i en test version midt november sammen med Bankager dagtilbud. 
I praksis betyder det at dagtilbudsleder fra Bankager og en konsulent kommer og besøger 
den enkle gruppe i 20 min, derefter gives der en tilbagemelding til lederne og derefter til de 
berørte stuer.  
Et samlet kortfattet skriv vil sendes ud til det enkle dagtilbuds hjemmeside.  
 
Overordnet formål  
Kommunerne skal føre tilsyn med:  
• Indholdet af dagtilbuddene, herunder det pædagogiske indhold.  
• Den måde hvorpå opgaverne udføres.  
• At kommunalbestyrelsens rammer, herunder prioriterede indsatser, efterleves.  
• At dagtilbuddet lever op til gældende lovgivning, herunder at dagtilbuddene lever op 
til dagtilbudslovens formålsbestemmelse, at der udarbejdes pædagogiske læreplaner, og at 
der gennemføres sprogvurderinger,   
• At den ydelse, der leveres til forældrene, er i overensstemmelse med det politisk 
besluttede serviceniveau.  
Herunder hører også tilsyn med de økonomiske forhold i dagtilbuddet, legepladssikkerhed, 
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brandforhold, hygiejne, sundhed m.v. 
 
 

Ledelsen, Skole/SFO 
 
Kvalitets-samtalen: Er afholdt og Jens afventer.  
Trafiksikker skolevej:  
Det er blevet muligt at Søvind kan flytte lidt på ringetider fra næste skoleår.  
Formålet er at skabe en mere sikker skolevej for vores elever, da trafikken i byen  aftager, 
når vi nærmer os kl. 8.  
Beslutningen sendes ud til høring blandt forældrene. 
Skolen vil arbejde med trafiksikkerhed. Evt gå busser og åbning af SFO for større elever? 
Hvordan snakker vi trafiksikkerhed for alle? Punkt til senere møde? 
Høring af ferieplan skoleåret 24/25: Fredag d.3 januar er problematisk. Måske en lørdag til 
brætspil eller lign? 
Kort gennemgang/spørgsmål til de udsendte styrelsesvedtægter: 
Ingen kommentarer udover at eleverne bliver (som de eneste) ved med at få diæter for at 
deltage i møder! 
Meddelelsesbogen: Vi afventer og tager punktet op senere. Jens kommer med at udspil 
sidenhen. 
Klub: Det skal være en politisk beslutning for at man kan lave klub i Søvind, der inkluderer 
6.klasse. 
Personale i SFO: Stilling opslået. D.23 november er der ansættelsessamtaler – smid en 
mail til Jens hvis man har lyst til at deltage. 
 
3. Institutionsforum: Forskellige problematikker: Desperate familier i vækstforstæder. Der 

skal spares endnu mere. Det er svært at få dagplejer. Rekrutteringsproblemer. Lange 
transporttider for at aflevere børn ift. pasningsgarantier.  

 
4. Skolens værdier:  

Hvornår arbejdede vi sidst i bestyrelses-regi med værdier? Er de tydelige? Hvad står vi 
for? Skal vi være bedre til at italesætte dem og hvordan? Trivsels-dokumentet ligger på 
hjemmesiden og er ret internt. Hvordan får vi det ud og i spil?  
 

5. Punkter til næste dagsorden 
Madordning, fordele/ulemper ved forældre der går igennem legepladsen og generel 
kontakt, hvad sker der i vuggestuen ift ventilation og grupperum, trivsel for pædagoger 
 

6. Godkendelse af referat 
 

Referent: Marie Højlund Bræmer (Otto, Jørgen, Elise) 
mail: mariebraemer@hotmail.com 

 
Bestyrelsesformand: Ole Hoffgaard Munk (Carls, Willum og Leopold)  
mail: ole@hoffgaardmunk.dk 

 
Næstformand: Ditte Hermansen (Eigil, Vera og Aksel) 
mail: hermansenditte@gmail.com 


